
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради з питань прав людини, деокупації 

та реінтеграції тимчасово окупованих територій України, 

національних меншин і міжнаціональних відносин 

5 вересня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету ЗАДОРОЖНИЙ А.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Радий всіх вітати. У нас 8 осіб присутні, тобто є 

кворум, тож засідання оголошую відкритим. Костянтин Іванович, також 

радий вітати. 

 

КАСАЙ К.І. Доброго ранку, колеги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 9 осіб присутні. 

За дорученням керівництва Верховної Ради сьогодні ми маємо 

розглянути повторну заяву Віце-прем'єр-міністра України – Міністра з 

питань реінтеграції тимчасово окупованих територій України Верещук Ірини 

Андріївни про відставку із займаної посади. Тобто в нас сьогодні до розгляду 

одне лише питання. Будемо намагатися все закінчити дуже швидко. 

Якщо немає заперечень, переходимо до голосування щодо 

затвердження порядку денного. 

Задорожний – за. 

Юрій Анатолійович. 

 

БОЙКО Ю.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Костянтин Іванович. 

 

КАСАЙ К.І. Підтримую. Голосую – за. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Сергій В'ячеславович Козир. 

 

КОЗИР С.В. Козир – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Олексій Олександрович Кузнєцов. 

 

КУЗНЄЦОВ О.О. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Максим Миколайович Ткаченко. 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Ахтем Зейтуллайович Чийгоз. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Репліка. Так що, питання того, що міністерство все ж 

таки не буде окремою інституцією, не змогли на фракції відстояти?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Подивимося. Давайте все ж таки… 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Я підтримую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую. 

Руслан Олександрович Горбенко. 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Вітаю, друзі. Да, підтримую. Ще бій попереду. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Звичайно, ми розуміємо. Ми повинні виконати 

функцію певну комітетську. Оце ми зараз і виконуємо. 

Євген Геннадійович Яковенко. 

 

ЯКОВЕНКО Є.Г. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Неллі Іллівна Яковлєва. 

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Шановні колеги, 10 осіб – за. Рішення прийнято. 

Переходимо до розгляду питання. Питання перше про повторну заяву, і 

перше, і єдине, власне, повторну заяву Віце-прем'єр-міністра України – 

Міністра з питань реінтеграції тимчасово окупованих територій України 

Верещук Ірини Андріївни про відставку із займаної посади.  

Колеги, 4 вересня 2024 року до Верховної Ради України надійшла 

повторна заява Віце-прем'єр-міністра України – Міністра з питань 

реінтеграції тимчасово окупованих територій України Верещук Ірини 

Андріївни про відставку із займаної посади. Відповідно до доручення 

керівництва Верховної Ради ми повинні її розглянути в установленому 

порядку.  

Ми вчора з вами тільки розглядали ідентичне питання, але з 

врахуванням того, що до парламенту надійшла повторна заява, це і є наша по 

суті реакція на цю повторну заяву і саме процедурне рішення. Після 

надходження заяви до парламенту я вчора особисто спілкувався з Іриною 

Андріївною, сьогодні вона планує бути присутньою на засіданні в Верховній 

Раді. Вона запевнила мене, що це її виважене рішення, вона переходить на 



нову роботу і ви, до речі, бачили, напевно, в соцмережах вона це також 

підтвердила. Тому, думаю, нелогічно буде, якщо ми будемо перешкоджати їй 

в цьому питанні. Тобто така моя думка. 

Чи є бажання у когось висловитися з цього приводу?  

Максим Миколайович, будь ласка. 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Дякую, Андрій Вікторович. 

Дивіться, перешкоджати їй переходити на нову роботу, безумовно, 

скоріш за все, не треба, але ми повинні з вами все-таки для себе зараз, коли 

будемо і зараз голосувати за це рішення, і сьогодні в залі, все-таки чітко 

зрозуміти, да, дійсно, ми вчора, ні ви, ні я, ніхто із присутніх, як-то кажуть, 

знаєте, не нашлось яиц у нас для того, щоб там на фракції, знаєте, якось про 

це посперечатися. Але ми повинні пам'ятати, що якщо буде міністерство це 

поєднане, я не хочу даже слово "ліквідоване" говорити, а поєднане з 

міністерством там регіонів, зараз там ще й інфраструктура і воно там  велике, 

зараз там називається єВідновлення, то мені здається, от ви кажете, що нам 

потрібно виконати функцію комітету, безумовно, це вірно, але мені здається, 

що якщо буде поєднане наше міністерство профільне, то потім функції 

нашого комітету просто можуть на цьому закінчитися взагалі.  

Ми про це повинні також говорити, тому що я не знаю, ви в курсі чи ні, 

але збирали вчора засідання комітетів для того, щоб затвердити пана Кулебу, 

який, як нам донесли інформацію, буде тепер виконувати і функції 

міністерства цього, в якому була Верещук. Так ось, ми сьогодні розглядаємо 

рішення по пану Кулебі? Ні, тому що наш комітет не розглядається вже як 

комітет, на якому це потрібно вирішувати депутатам. Це буде розглядатися 

сьогодні зранку на комітеті Шуляк і на комітеті Кісєля. Все, нашого комітету 

там немає. Тобто про нас, нас не будуть запитувати чи нам це ок, чи нам це 

не ок.  

Тому, друзі, пані Ірина – це клас і те, що вона, знайшли їй гарну 

роботу, це дуже важливо, але ж ми ж не про долю Ірини Андріївни, мені 



здається, вчора всі разом тут переживали і так далі. Як скажете. Говоріть, 

давайте, комітет, команда, будемо підтримувати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Максим Миколайович, я з вами повністю згоден, але, 

вибачте, і сама постать Кулеби дає нам можливість в цьому напрямку 

рухатися, бо він не стороння для нас… і посада… 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Не стороння. Я ж не сказав, що він там… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ні, я маю на увазі, у нас з ним більш-менш 

нормальний контакт. І посада Ірини Андріївни в Офісі Президента, де вона 

буде опікуватися, власне, нашим питанням, також вселяє певну надію в мене, 

перш за все. Тому… 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Дай бог, Андрій Вікторович. Дякую вам. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Процедура. Зараз головне процедура. Я нікого не 

хочу… 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Андрій Вікторович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Будь ласка… (Не чути) 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Хвилиночку вашої уваги. Шановні друзі, щодо 

інституції, як назвати, віцепрем'єрства по реінтеграції, ми стояли якраз 

нашим комітетом щодо посади віцепрем'єра і спочатку якраз і наполягали, 

щоб збільшити повноваження цього міністерства, щоб, дійсно, мати ефект. 

Щодо інституції, яка буде дублювати в Офісі, плюс це, я думаю, що 

стовідсотково це буде не мінус, а буде плюс в роботі. Але наше завдання 

нашого комітету точно не загубити ті напрацювання, які ця інституція 



віцепрем'єра по реінтеграції за п'ять років зробила, і, дійсно, там щось 

об'єднувати, щоб воно не нівелювалося. Ми можемо щось втратили.  

Також вчора була ідея Президента щодо створення нового міністерства 

єдності, точніше, ті, хто за кордоном. Питання. Ми створюємо міністерство 

для тих, хто за кордоном, щоб повернути, але ми об'єднуємо, я теж не хотів 

би казати, що ми там знищуємо чи закриваємо це міністерство, об'єднуємо 

міністерство, яке повинно захищати ВПО внутри країни, щоб вони не 

виїжджали за кордон. Тобто ми однією рукою робимо, тобто плануємо 

зробити інституцію, яка буде робити гарно за кордоном, але щоб зупинити, 

дати можливість, захистити їх права, в тому числі і по житлу, і по тих 

виплатах, які зараз, ви ж знаєте, бюджет проголосували 24-го року – 57 

мільярдів виділили, а зараз ми розуміємо, що 30 мільярдів буде залишатися 

рівно тому, що виплати зараз продовжуються тільки на шість місяців.  

А що в Покровську зараз твориться, виїхало 50 тисяч, куди вона 

виїхали, хто їх зустрічає, куди їх там розселили, це є питання. І коли це 

координується, окей, ще раз кажу, якщо це буде координуватися з Офісу – це 

великий плюс, але точно не треба сперечатися, щоб це ж координувалося з 

іншої гілки влади, Кабмін. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Перед тим як слово Сергію В'ячеславовичу, давайте 

все ж таки, шановні колеги, вирішимо процедурне питання, питання 

відставки, а потім будемо боротися разом. Ми ж не можемо вирішити нічого 

на засіданні комітету на сьогоднішній… Думку якусь висказати ви можете, 

тому прошу на цьому сконцентруватися. 

Дякую. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Підтримую. Давайте вирішимо основне питання, а потім 

уже будемо на наступному засіданні. Я думаю, що права людини і права, і в 

тому числі людей… 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нікуди не подінуться. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Вони нікуди не подінуться і ми знайдемо своє місце в 

парламенті. Давайте.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Неллі Іллівна. Сергій В'ячеславович, вибачте, 

жінки… ladies first. Будь ласка, Неллі Іллівна.  

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Та ні, давайте за принципами гендерної рівності, 

нехай Сергій В'ячеславович спочатку говорить.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте, давайте. Сергій В'ячеславович, будь ласка. 

 

КОЗИР С.В. Питання в тому, якщо ми, колеги, ставимо так  питання, 

що ми підтримуємо ту відставку, це рішення Ірини Андріївни, і ми не маємо 

права її там забарити, тим паче це вже друга заява на сьогоднішній день.  

Тут питання в іншому, колеги, щоб ми всі розуміли, по досвіду своєї 

роботи ми всі розуміємо як було похерене Міністерство регіонального 

розвитку, коли його об'єднали з Мінінфраструктури. І зараз, коли 

об'єднаються міністерства, основний напрямок буде на спеціалістів, які 

працюють саме в Мінрегіоні, і ті спеціалісти, які ще є по Міністерству 

реінтеграції, вони просто розпорошаться. Повірте мені, не буде ніяких прав 

людини.  

Я підтримую звільнення Верещук, але, повірте, це крок в нікуди, 5 

мільйонів людей, які на сьогоднішній день не покинули країну в тяжкий час, 

ми про них забуваємо і просто їх херимо. Побачите.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 



Неллі Іллівна, будь ласка. 

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Доброго дня. В принципі, колеги вже багато чого 

сказали. Що змінилося від вчора? Від вчора змінилося виключно дві речі. 

Перша – це те, що Ірина Андріївна буде мати нову посаду. І друга, що 

ситуація стає ще гіршою, що міністерство відновлення, воно не поділяється, 

тобто це і Мінрегіон, і Мінінфраструктури, і ще Мінре.  

Ми пам'ятаємо історію створення цього міністерства, що це фактично 

робилося під одну людину, тож, щоб не забирати час колег, я хочу сказати 

виключно  одне. Ми зараз кидаємо мільйони  людей на те, що вони не мають, 

не  будуть мати єдиної точки входу в систему державного управління. Це 

міністерство в тому чи іншому вигляді існувало з 2015 року, я з ним 

співпрацювала з 2015 року і зараз ми це просто руйнуємо.  

Тому я хочу зазначити, що це помилка державного управління, яка 

буде мати конкретні наслідки як зараз, так і в майбутньому. Ми втрачаємо 

фактично галузь реінтеграції. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, шановні колеги. 

Важко не погодитися. Тож давайте все ж таки рухатися в 

процедурному питанні, потім будемо боротися.  

 

ГОРБЕНКО Р.О.  Шановний пане головуючий, ремарочка. Тобто окей, 

ми на комітеті це не вирішуємо, але ми від комітету можемо звернутися до 

Прем’єр-міністра щодо незгоди з об'єднанням і запропонувати, наприклад, 

далі план розвитку цього міністерства.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Руслан Олександрович, готуйте звернення від 

комітету на… 



 

ГОРБЕНКО Р.О. Дякую. Доручення прийняв. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Сергій В'ячеславович, ви, чи ви забули… Сергій В'ячеславович. 

 

КОЗИР С.В. Випадково. Випадково, Андрій Вікторович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Випадково. Добре. Дякую. 

Шановні колеги, з урахуванням прохання знову ж таки Ірини 

Андріївни, її бажання все ж таки піти у відставку, пропоную наступне 

рішення комітету. Рекомендувати Верховній Раді України прийняти 

відставку Віце-прем'єр-міністра України – Міністра з питань реінтеграції 

тимчасово окупованих територій України Верещук Ірини Андріївни. Друге, 

під час розгляду на пленарному засіданні Верховної Ради України 

співдоповідачем з цього питання визначити народного депутата України 

голову Комітету Верховної Ради України з питань прав людини, деокупації 

та реінтеграції тимчасово окупованих територій України, національних 

меншин і міжнаціональних відносин Задорожного Андрія Вікторовича. 

Прошу голосувати. 

Задорожний – за.  

 

БОЙКО Ю.А. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юрій Анатолійович.  

Руслан Олександрович. 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костянтин Іванович Касай. 



 

КАСАЙ К.І. Підтримую. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Сергій В'ячеславович Козир. 

 

КОЗИР С.В. Козир – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Олексій Олександрович Кузнєцов. 

 

КУЗНЄЦОВ О.О. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Максим Миколайович Ткаченко. 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Голосую – за, але буду жаліти багато разів про це. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ваша позиція. Поважаю. Дякую.  

Ахтем Зейтуллайович Чийгоз. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Євген Геннадійович Яковенко. 

 

ЯКОВЕНКО Є.Г. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Яковлєва Неллі Іллівна. 



 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Шановні колеги, 10 осіб – за. Рішення прийнято. 

Я також хотів би вам повідомити, що даю доручення секретаріату 

підготувати звернення до Кабінету Міністрів з цього питання.  

На цьому порядок денний вичерпано. Засідання оголошую закритим. 

Дякую всім за участь. Побачимося. На все добре.  


